
Gårdrådet  -  Gårdrådet  -  Gårdrådet  - Gårdrådet  -  Gårdrådet  -  Gårdrådet  - Gårdrådet 

Beretning fra Gårdrådets bestyrelse 

De forandringer, som indtil videre er sket i gården i det forløbne år, har haft følgende overordnede 

rettesnore: 

• En gård for alle – også det store flertal, som ikke ytrer sig, og som bare vil have, at gården fungerer og 

er rar at opholde sig i. 

• Gårdrådets bestyrelse har primært ansvaret for at vedligeholde og udvikle gårdens fysiske rammer for 

beboernes sociale liv.  

• Følge de demokratiske retningslinjer, som er udstukket af Københavns Kommune og Gårdrådets 

vedtægter. 

• En smukkere gård med en frodig og blomstrende beplantning af buske, træer, klatreplanter og urter 

m.m., som følger årets gang og er en fryd for øjet. Beplantningen kan bestå af en bred pallette af 

spiselige planter, hjemmehørende vilde planter og traditionelle haveplanter på en mere struktureret 

måde og med et øje for biodiversiteten, dvs. hvilke planter fugle, insekter og mindre dyr trives med.  

• Flere opholdsrum med velholdte og behagelige møbler, pergolaer, grillmuligheder m.m. 

• En sikker legeplads centralt placeret i gården og til brug for alle gårdens børn. 

• Bedre affaldshåndtering 

Hvad har vi opnået: 

1. Ansættelse af en uddannet gartner, som er indforstået med de skitserede rammer 

2. Ansættelse af en gårdmand til oprydning, fejning, affaldshåndtering m.m. 

3. Afskaffelse af bål, som var til gene for en del beboere 

4. Fjernelse af kvas under Rønnebærtræerne efter et flertals ønsker, og derefter beplantning med 

blomstrende buske og bunddække 

5. Fjernelse af kvas v. Fredensgade 13 efter deres og Touch Points ønske 

6. Renset bedet v. daginstitutionen og plantet sommerblomster, som en foreløbig løsning 

7. Stor indsats med at forbedre affaldshåndteringen, oprydning i skure, rengøring af containere, 

opsætning af kurve til bioaffald m.m. Især storskrald er forsøgt håndteret mere hensigtsmæssigt med 

varierende succes. 

8.  En midlertidig oprydning og forbedring af legepladsen. 

9. Udarbejdelse og vedtagelse af ordensreglement for at sikre, at der er plads til alle. 

10. En hjemmeside til løbende information af beboerne og for at sikre gennemsigtighed i bestyrelsens 

beslutninger. 

11. Mindre nedsættelse af administrationsomkostninger. 

12. Udarbejdelse og godkendelse af forhøjelse af kontingent til endelig godkendelse på denne 

generalforsamling, så vi har mulighed for mere udvikling af gården. 

13. Igangsættelse af en jordbundsundersøgelse i regi af Region Hovedstaden, hvilket er en forudsætning 

for godkendelse af den besluttede legeplads. Det er forventningen, at rapporten foreligger i slutningen 

af 2. kvartal/begyndelsen af 3. kvartal. Legepladsen forventes etableret i 3./4. kvartal, hvis 

undersøgelsen gør det muligt. 

14. Ansøgning til Københavns Kommunes biodiversitetspulje. I skrivende stund har vi ikke modtaget svar.  
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Hvad har vi ikke opnået: 

1. En mere permanent beplantning af bedet foran daginstitutionen pga. pengemangel 

2. En bedre løsning for storskrald pga. pengemangel 

3. En plan for hver del af haven, hvilket var én af bestyrelsens ambitioner med workshoppen  

4. En streg i sandet for uenigheder med gårdens fremtid, som var en anden ambition med bl.a. 

workshoppen. Det lader desværre til, at der er lidt vej endnu for, at vi kan mødes i et kompromis om 

dette.  

5. En 5-årsplan, som bestyrelsen var forpligtet til ifølge sidste generalforsamling.  Uenigheder og dårligt 

samarbejde i bestyrelsen har dog betydet, at der ikke har været den overskydende tid og fokus på at 

komme i mål med dette. 

6. Køb af nye havemøbler 

 

På bestyrelsens vegne 

Pia Nielsen, april 2022 

 

  

 

 

    


